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LYŽÁK S TERCIÍ 
 

Lyžák nám začal v neděli 2. ledna 2022. Autobus nás vyzvedl u školy a do penzionu Roháč v 
Karlově jsme dojeli, když už byla tma. V chatě bylo 6 pokojů, rozřadili jsme se a šli si vybalit věci. První 
den byla pouze přivítací večeře, na kterou bylo maso s americkými bramborami. U večeře jsme také 
zjistili, že dokoupená tatarka stála 28 korun! Po večeři jsme si šli půjčit výzbroj na lyžování a 
snowboarding. Večerka byla ve 22 hodin, nicméně učitelům nevadilo, když jsme si na pokoji v klidu 
povídali i po večerce, takže se šlo spát většinou o půlnoci.  

Ráno se vstávalo v 7:30, snídaně byla v 8 a v 9 se šlo na svah. Na kopci bylo 6 sjezdovek, z nichž 
některé byly kvůli nedostatku sněhu zavřené. Snídaně se den ode dne nelišily.  Rohlíky, chleba, vánočka. 
Vánočka byl tak oblíbená, že když zbyla na pana učitele Dratvu, zajásal radostí. Trojúhelníčky másla, 
marmeláda, med, sýr, šunka, salám a párky. Kurzu se zúčastnilo 30 žáků, z toho čtyři snowboardisti a 26 
lyžařů. 6 lyžařů a 2 snowboardisti byli začátečníci. Tým lyžařů začátečníků měl pod palcem pan učitel 
Dratva, pokročilejší si vzala paní učitelka Žampachová a snowboardisti byli přiděleni panu učiteli 
Kaválkovi. První den byl oběd ve 12:30. Po obědě byla pauza a šlo se lyžovat znovu až ve 2 hodiny 
odpoledne. Lyžovalo se poctivě až do úplného konce ve 4 hodiny. Následovala večeře v 6 hodin a následně 
rekapitulace dne prezentací, kterou si na každý večer přichystal jeden pokoj. Po prezentaci jsme hráli 
společenské hry jak jinak než připraveny tímto pokojem. Také se zvolila služba na další den. Úterý bylo 
deštivé a tak se kantoři rozhodli nejít na svah, ale zvolit procházku do nedaleké vesničky Malá Morávka. 
Ve středu se lehce poopravil rozvrh dne. Lyžovalo se až od 9:30 do 13 hodin. Změna přinesla nesmírnou 
výhodu: po 12 hodině zmizely ze sjezdovky všechny školy, především žáci z Vizovic, kterých tam bylo 
velmi mnoho, a sjezdovka byla volná. Při ranním lyžování si jeden student při pádu nevědomky zlomil 
ruku (byl jsem to já) a s tímto zraněním odjezdil až do konce týdne. Oběd byl ve 13:30 a po krátké pauze 
následoval ještě blok odpoledního lyžování. Počínaje čtvrtkem začalo mrznout a sněžit. Ve čtvrtek jsme 
také měli večerní lyžování od 19 do 21 hodin. To bylo ze všeho nejlepší, protože sjezdovky byly naprosto 
prázdné. V pátek byl poslední den lyžování, škoda. V sobotu po snídani jsme se rychle sbalili, dostali jsme 
půllitrovou lahev pití a tyčku na cestu jako omluvu za to, že nám pan majitel zapomněl připravit svačinu. 
Po 12 hodině jsme dorazili do Židlochovic, kde si nás rozebrali rodiče.  

Celý týden, až na úterý, bylo příjemné zimní počasí. Stravování bylo dobré a docela pestré. 
Například: výpečky s bramborem a špenátem, knedlíky s uzeným, borůvkové knedlíky, smažák, kuřízek, 
rizoto a spousta polévek. Chata byla hezká, teplá voda tekla, postele nebyly špatné, takže dohromady 
ubytování dobré. Společnost a lyžování bylo oproti tomu výborné. Sice budeme lyžák dospávat ještě pár 
týdnů, ale stálo to za to. 
 

Šimon Pauk 
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